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Președintele Con-
siliului Județean Ilfov, 
Hubert Thuma, și-a ex-
primat îngrijorarea că 
doar 2% din populația 
României donează sân-
ge. ”Mulți nu donează de 
teamă, alții pentru că nu 
conștientizează cât de im-
portant este acest act al 
donării, pe lângă cei ca-
re nu pot dona din motive 
medicale. Nevoie de sân-
ge este peste tot, în toată 
țara, dar cel mai mult în re-
giunea București-Ilfov. Aici 
avem cele mai multe spita-
le și implicit cei mai mulți 
pacienți. Cel mai trist este 
când vezi rudele pacienților 
cum fac apel pe rețelele de 
socializare și roagă oameni 
să doneze sânge. De ace-
ea cred că ar fi necesar tot 
timpul să existe un stoc 
de sânge, pentru că sân-
gele nu se poate cumpă-
ra”, a declarat președintele 
CJI, menționâd că există 
intenția autorităților ilfove-
ne ca la Spitalul Buftea să 
fie amenajat un centru de 
recoltare a sângelui. ”Tre-
buie să vedem care sunt 
criteriile de funcționare 
a unui astfel de centru 
de recoltare. Dar oricum, 
ne preocupă foarte mult 
această problemă și vrem 
să o rezolvăm”, a precizat 
Hubert Thuma.

Dr. Radu Zamfir, 
medic primar în Chirurgie 
generală, la Centrul de Chi-
rurgie si Transplant „Dan 
Setlacec“, Institutul Cli-
nic Fundeni, ne-a declarat, 
în timp ce dona, că acest 
sânge poate să însemne 
viață pentru unii pacienți. 
”Poate să facă diferența 
între a supraviețui sau a 
nu supraviețui. Tocmai de 

aceea, este un lucru foar-
te important, este un gest 
umanitar și este un gest 
pe care toată lumea poa-
te să îl facă. Trebuie să își 
depășească fricile, pentru 
că la capătul acestui gest 
ajuți alt om. Nu am o ruti-
nă, am mai donat, o fac de 
fiecare dată când îmi per-
mite timpul. Am venit pen-
tru a fi alături de campania 
aceasta”, a declarat speci-
alistul.

Primarul comunei 
Găneasa, Raul Gabri-
el Niculae, ne-a spus că 
nu este prima dată când 
donează sânge, este o ru-
tină pentru dânsul acest 
act și îi îndeamnă și pe 
ceilalți cetățeni să vină în 
număr cât mai mare să 
doneze și să sprijine ast-
fel de campanii.

Primarul  comu-
nei Ște făneștii de Jos, 
Mircea Gheorghiță, ne-
a spus că a venit împre-
ună cu 70 de cetățeni ai 
comunei pentru a lua par-
te la campania de dona-
re. ”Am venit dimineața 
cu 50 de angajații primă-
riei, ai Clubului Sportiv și 
ai Societății de Gospodă-
rie Ștefănești, care apoi 
sunt liberi, iar la ora 13, 
am mai venit cu alți 20 
de tineri  donatori. Chiar 
ne doream foarte mult 
să participăm la campa-
nia de donare, am donat 
și eu și am avut alături 
și reprezentanți ai Poliției 
Locale din comună”, ne-a 
spus edilul.

Viceprimarul comu-
nei Corbeanca, Adrian 
Snagoveanu, a participat 
acum, pentru prima da-
tă, la o donare de sânge, 
dar intenționează să repete 

acest gest. ”În primul rând, 
prin donarea de sânge fa-
cem un bine altei persoa-
ne, apoi este bine și pen-
tru sănătatea mea. Este o 
acțiune benefică pentru cei 
care au nevoie de sânge. 
Suntem, aici, pentru a do-
na sânge, 13 persoane din 
Corbeanca. Este o inițiativă 
bună, cu siguranță că voi 
mai participa și încura-
jez pe toată lumea să facă 
același lucru”, a declarat vi-
ceprimarul. 

Robert Feraru, vice-
primarul comunei 1 De-
cembrie a venit la cam-
pania de donare însoțit de 
30 de persoane din loca-
litatea sa, din rândul con-
silierilor și funcționarilor 
publici din primărie. ”Am 
donat pentru prima da-
tă și am rămas plăcut sur-
prins de cât de receptivi au 

fost cetățenii din comună, 
având în vedere numărul 
mic de donatori din Româ-
nia. Mă bucură foarte tare 
că această campanie exis-
tă și cred că ar trebui să fie 
organizate tot mai des ast-
fel de acțiuni”, a spus vice-
primarul.

Dr. Beatrice Ma-
hler, directorul Institutului 
de Pneumoftiziologie ”Ma-
rius Nasta”, ne-a spus că 
a stat de vorbă cu cei ca-
re au donat sânge și a fost 
impresionată de numă-
rul mare de persoane care 
donează pentru prima da-
tă, tineri care au auzit de 
campanie și care au venit 
să doneze. ”Ceea ce es-
te extraordinar, pentru că 
nu putem crea obicei de-
cât începând de undeva. 
O astfel de campanie pu-
ne bun început unui obicei 

care este un gest de ma-
xim altruism și de gene-
rozitate. Cred că nu poate 
fi comparat cu nici o altă 
modalitate de a oferi ceva 
cuiva, din ceea ce avem, 
pentru că practic oferim 
din viața noastră, viață ce-
lor care au maximă ne-
voie. Sunt astăzi, aici, și 
pentru că Institutul ”Ma-
rius Nasta” este unul din-
tre spitalele care utilizea-
ză cantități de sânge im-
portante, mai ales pentru 
pacienții din chirurgie to-
racică și pacienții din te-
rapie intensivă, iar acești 
pacienți au atât de mare 
nevoie, cum cei care nu 
sunt în contact cu spita-
lul nici măcar nu pot să re-
alizeze. Sunt situații când 
așteptăm două - trei zi-
le pungi de sânge, pentru 
că sunt grupe rare, sunt 

pacienți care au avut mai 
multe transfuzii și atunci 
găsirea unei pungi de sân-
ge compatibile este ex-
trem de complexă. Nu pu-
tem să oferim sânge fără 
să fim siguri că acea pun-
gă de sânge va aduce un 
beneficiu pacientului ca-
re primește punga. Așa 
că este normal să fiu as-
tăzi aici, este normal să 
fiu lângă ilfoveni, pentru 
că și ilfovenii au fost lân-
gă Institutul ”Marius Nas-
ta” în campania de scre-
ening TBC. Am fost foar-
te bine primiți și foarte bi-
ne susținuți și aș spune 
că campania de  screening 
TBC este una dintre cam-
paniile de succes din Ro-
mânia, iar cei din Ilfov au 
pus umărul în mod evident 
și le mulțumesc”, a preci-
zat specialistul. 

Campania ”Avem acelaşi sânge”, 
susţinere unanimă

Oficialității ale județului Ilfov, primari, 
reprezentanți ai primăriilor, funcționari ai 
diferitelor instituții, precum și numeroși 
medici au venit la Otopeni, să doneze 
sânge pentru a susține campania  Digi24 
”Avem același sânge” și pentru a da un 
exemplu, prin care să poată mobiliza cât 
mai multe persoane să facă același lucru, 
contribuind astfel la salvarea de vieți 
omenești.

Cristina NedelCu


